
BESLUITENLIJST GEMEENTERAAD 8 juli 2020

Aanwezig de leden: Jaco Brand (SGP), Albert Brasser (SGP), Corné van Werkhoven (SGP), Jan Mark
ten Hove (SGP), Harrold van Vliet (SGP), Haci Erdogan (PvdA), Wim van Krimpen (PvdA), René
Zonnebeld (PvdA), Orhan Yilmaz (PvdA), Arco Strop (CDA), Arie van 't Zelfde (CDA), Margreet de
Deugd (CDA), Herman Verweij (VVD), Stavros Barzas (VVD), Marko Stout (D66, tot agendapunt
3)Ramon Pardo Kruidenier (D66), Jacco Schook (D66, vanaf agendapunt 5), Teus Stam (CU), Jako
Sterrenburg (CU)

Griffier: mevrouw I.M. de Gruijter
Voorzitter: de heer J.G.A. Paans

Opening

1 Opening en vaststellen agenda
Besluit
De voorzitter opent de vergadering en heet aanwezigen en meekijkers welkom. Er wordt
een moment stilte gehouden voor Alblasserdammers die zijn getroffen door het
Coronavirus. 
Bij het vaststellen van de agenda geeft de voorzitter aan dat het niet mogelijk is om de
Jaarstukken 2019 in deze vergadering ofwel in een vergadering op 14 juli te behandelen
aangezien de controlewerkzaamheden van de accountant nog niet zijn afgerond. Dit punt
gaat van de agenda, er zal een nieuw moment worden gezocht om de stukken te
behandelen, wellicht zal dit (digitaal) tijdens het reces plaatsvinden.
De heer van Krimpen kondigt een motie vreemd aan de orde van de dag aan (Afschaffen
Verhuurdersheffing). Deze zal conform het reglement van orde als laatste punt op de
agenda worden geplaatst. 
De agenda wordt gewijzigd vastgesteld.

2 Afscheid raadslid M. Stout
Besluit
Marko Stout heeft ontslag genomen als raadslid en neemt vanavond afscheid in de
gemeenteraad. De voorzitter van de raad en fractiegenoot Ramon Pardo Kruidenier
spreken Marko Stout toe en vervolgens spreekt het vertrekkend raadslid zelf de raad toe.

De gemeenteraad wenst Marko Stout veel succes in zijn nieuwe functie. 

3 Raadsvoorstel Instellen commissie onderzoek geloofsbrieven 
Besluit
Het raadsvoorstel wordt aangenomen.

4 Raadsvoorstel toelating nieuw raadslid J. Schook
Besluit
De commissie Geloofsbrieven heeft de raad positief geadviseerd over het toelaten van
Jacco Schook tot de gemeenteraad en de raad stemt in met het voorstel. Nadat Jacco
Schook de belofte heeft afgelegd neemt hij namens D66 plaats aan de raadstafel. De
voorzitter feliciteert Jacco Schook en wenst hem veel succes.
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5 Raadsvoorstel Aanwijzing plaatsvervangend lid Drechtraad 2018-2022
Besluit
Het voorstel wordt aangenomen.

6 Vaststellen besluitenlijst gemeenteraad 26 mei 2020
Besluit
Naar aanleiding van punt 5 (Raadsvoorstel Uitvoeringsprogramma Toekomst Kinderdijk)
geeft Jaco Brand aan een onderdeel te missen in de besluitenlijst: Na de zin 'Daar zal
ook ruimte in worden opgenomen om de dialoog aan te gaan over dit onderwerp', zal
toegevoegd worden: 'Voor aanvang van het eerstvolgende project zal een kaderstellend
gesprek plaatsvinden met de raad'. 
Met deze wijziging wordt de besluitenlijst vastgesteld.  

Regulier

7 Inspreekrecht burgers
Besluit
Er wordt geen gebruik gemaakt van het inspreekrecht.

8 Actualiteiten
Besluit
Wethouder Zandvliet meldt dat de huisartsen aangeven geen patiënten meer te kunnen
aannemen omdat gekampt wordt met een tekort aan huisartsen (en daarbij ook praktijk
locaties). Gesprek met de verzekeraars wordt hierover gevoerd.

Bespreekstukken

9 Raadsvoorstel Trouwen in De Rederij en andere locaties Alblasserdam (2577172)
Besluit
In commissieverband had de PvdA fractie aangegeven dit onderwerp te willen
behandelen als bespreekstuk. Wim van Krimpen heeft in deze raad nog een korte
verklaring op dit punt. Hij geeft aan dat de fractie bij de commissie behandeling
geschrokken was over de strikt zakelijke benadering maar dat de fractie nu toch instemt
met het voorstel.
Het voorstel wordt aangenomen. 

Hamerstukken
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10 Raadsvoorstel Zienswijzen begrotingen GR'en 2021 (2577208)
Besluit
Ramon Pardo Kruidenier maakt complimenten aan het college voor de aanpassing die is
gedaan in de zienswijze, in het gedeelte over DG&J en dan specifiek de SO Jeugd naar
aanleiding van de commissiebehandeling.
Het voorstel wordt aangenomen.

11 Raadsvoorstel actualisatie Grondexploitaties 2020 (2579108)
Besluit
Het raadsvoorstel wordt unaniem aangenomen.

12 Raadsvoorstel Verstrekking geldlening GR Souburgh voor aanleg atletiekbaan en
kunstgrasveld (2576719)

Besluit
Het voorstel wordt unaniem aangenomen.

13 Raadsvoorstel Aanvraag Vangnetuitkering Participatiewet 2019
Besluit
Het raadsvoorstel wordt unaniem aangenomen.

14 Raadsvoorstel 1ste Bestuursrapportage 2020 (2577232)
Besluit
Het voorstel wordt aangenomen.

15 Raadsvoorstel bekrachtiging geheimhouding
Besluit
Het voorstel wordt aangenomen.

Ingekomen stukken

16 Doorlopende lijst ingekomen stukken 
Samenvatting besluit:
René Zonnebeld dient namens PvdA een motie in bij agendapunt 16r
(Raadsinformatiebrief stand van zaken PFOA en GenX) 'Schoon leidingwater in
Alblasserdam': De raad van de gemeente Alblasserdam in vergadering bijeen op: 8 juli
2020Constaterende dat er in Alblasserdam zorgen zijn rondom de aanwezigheid van het
giftige Genx en PFAS (Poly- en Perfluoralkylstoffen) in het Alblasserdamse, Kinderdijkse
Papendrechtse leidingwater. Bekende voorbeelden van PFAS: zijn PFOA perfluoro
octanoic acid  (perfluoroctaanzuur), PFOS perfluoroctaansulfonaten 
(perfluoroctaansulfonzuur) en de bekende GenX-stoffen.Overwegende:dat schoon,
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gezond en veilig kraanwater tot de publieke goederen gerekend mag worden;PFAS kan
een negatief effect hebben op milieu en gezondheid van mens en dier. In de recent
vertoonde film Dark Waters wordt gepresenteerd wat de gevolgen zijn voor de
slachtoffers van PFAS-emissies.Verzoekt het college:Opdracht tot onderzoek te verlenen
met betrekking tot het analyseren van PFAS in het Alblasserdamse kraanwater door het
onafhankelijke Toxicologisch Laboratorium van de Vrije Universiteit Amsterdam.
Vervolgens de resultaten van dit onderzoek aan de gemeenteraad te rapporteren
middels een raadsinformatiebrief zodat de gemeenteraad inzicht en informatie krijgt over
het beloop van het PFAS gehalte in ons drinkwater. De gemeenteraad kan hierna
besluiten om dit wel of niet in de raad te bespreken.En gaat over tot de orde van de
dag.Voor de motie stemmen 4 leden (PvdA) en tegen de motie stemmen 14 leden (SGP,
CDA, VVD, D66, CU). De motie is verworpen.Naar aanleiding van 16t, RIB
Implementatieplan Jeugdhulp naar de voorkant verzoekt Ramon Pardo Kruidenier om dit
stuk alsnog voor de volgende commissie te agenderen aangezien het in de BIO van 23
juni alleen in het algemeen behandeld is. Naar aanleiding van 16h (veilige doorgang
Kortlandse Brug) geeft Jako Sterrenburg aan het jammer te vinden dat behandeling van
de beantwoording pas ná de zomervakantie aan bod komt. De doorlopende lijst
ingekomen stukken wordt ter kennisgeving aangenomen. 

Algemene beschouwingen I

17 Eerste termijn gemeenteraad
Besluit
De fracties spreken hun algemene beschouwingen uit en reageren op elkaars bijdragen.
De volgende moties worden ingediend:
Motie Corona financiën (PvdA)
Motie Precariobelasting (VVD en CU)
Motie Uitstellen programma coördinator (CDA)
Motie vervallen ophaalronde PMD (CDA en PvdA).
Na de eerste termijn schorst de voorzitter de vergadering om 20.53. 

18 Eerste termijn college
Besluit
De voorzitter heropent om 21.30 uur de vergadering. Het college reageert op de
beschouwingen van de raad. Na de eerste termijn van het college schorst de voorzitter
om 23.05 de vergadering voor vijf minuten.

Algemene beschouwingen II

19 Tweede termijn gemeenteraad
Besluit
De voorzitter heropent de vergadering om 23.10 uur voor de tweede termijn van de raad. 
De motie Precariobelasting van VVD en CU wordt na de tweede termijn aangehouden tot
de Begrotingsraad in november 2020.
De motie corona financiën van de PvdA wordt ingetrokken.
De motie vervallen ophaalronde PMD van CDA en PvdA wordt ingetrokken.
De motie Uitstellen programma coördinator van CDA wordt in stemming gebracht bij de
behandeling van de PPN.
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20 Tweede termijn college
Besluit
Het college bedankt de raad voor de feedback tijdens deze avond, het geeft voldoende
input in de voorbereiding van de begroting.

21 Raadsvoorstel Perspectiefnota 2021
Besluit
De VVD fractie (2 stemmen) gaat niet akkoord met het voorliggende voorstel zoals het er
in deze fase ligt, maar stemt er mee in.
De overige fracties van SGP (5 leden), PvdA (4 leden), CDA (3 leden), D66 (2 leden), CU
(2 leden) gaan akkoord met het voorstel. Het voorstel wordt aangenomen (16 stemmen
voor en 2 tegen).

Titel: Motie Corona Financiën PvdA
Type: Algemeen
Status: Ingetrokken
Indieners: 
De raad van de gemeente Alblasserdam in vergadering bijeen op: 8 juli
2020Overwegende dat:De coronacrisis niet alleen verschrikkelijke gevolgen heeft voor
de volksgezondheid maar eveneens voor economie en samenleving;Er in aanvulling op
de landelijke regelingen ook naar de gemeente gekeken wordt als het gaat om
ondersteuning van ondernemers, inwoners en maatschappelijke, culturele en sport
instellingen;De geraamde lasten van de coronacrisis voor Alblasserdam niet enkel binnen
de begroting van onze gemeente opgelost kan worden;Het risico bestaat dat hogere
rijksuitgaven nu leiden tot rijksbezuinigingen straks die via de trap-op-trap-af systematiek
miljoenenbezuinigingen voor de gemeente met zich zal meebrengen;Een dergelijke
bezuinigingsopdracht funest is voor onze economische en publieke infrastructuur waar
sowieso al harde klappen zullen vallen;Spreekt uit dat:De incidentele en directe
financiële lasten van de coronacrisis en het risico van noodzakelijke bezuinigingen in
strijd zijn met de ambitie om alles te doen wat in onze macht ligt om de structurele
gevolgen voor de Alblasserdamse ondernemers, instellingen en inwoners zo beperkt
mogelijk te laten zijn;Verzoekt het college:Om met de Drechtsteden en de VNG een
lobby richting Rijk en provincie blijvend te continueren over de volgende twee
sporen:Lobby voor toestemming om de coronalasten als incidenteel nadeel te
beschouwen en buiten de systematiek van de gesloten huishouding van de jaarlijkse
begroting te houden (zoals het rijk dat eerder bij de jeugdzorg deed). Daarnaast ook een
zo volledig mogelijke dekking van de corona uitgaven ervan uitgaande dat de eigen
reserves en middelen in takt blijven.Inspanning middels lobby voor een aanpassing van
het gemeentefonds. Met als doel:Meerjarige zekerheden voor decentrale
overhedenVoorkomen van grote pieken en dalenEen loskoppeling van de
rijksuitgavenEn een vergroting van de stabiliteit en voorspelbaarheidEn gaat over tot de
orde van de dag.Ondertekend door Haci Erdogan PvdA

Titel: Motie Precariobelasting VVD CU
Type: Algemeen
Status: Aangehouden
Indieners: 
De raad van de gemeente Alblasserdam in vergadering bijeen op: 8 juli 2020Gehoord de
beraadslaging:Overwegende:dat het heffen van precario belasting op leidingen bij
nutsbedrijven en ondernemingen in 2022 zal worden afgeschaft;dat deze
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belastingmaatregel vanaf de invoering ervan omstreden was omdat de verwachting en
realiteit was dat nutsbedrijven deze belasting zouden doorbelasten in hun tarieven aan
burgers en ondernemers,dat deze doorbelasting de woonlasten van de burgers zouden
verhogen terwijl de colleges in deze en voorgaande raadsperiodes zich altijd hebben
voorgestaan dat zij de woonlasten niet zouden doen laten stijgen,dat zowel CU als VVD
vanaf het begin consequent hebben geageerd tegen deze vorm van belasting heffen,dat
de afschaffing van deze belastingmaatregel al geruime tijd terug is aangekondigd en dit
college desondanks consequent de keuze heeft gemaakt hierop niet te anticiperen, dat
het college voornemens is de gederfde inkomsten als gevolg van deze maatregel nu om
te zetten in een verhoging van de OZB en zo alsnog en direct wil gaan doorberekenen
aan de burgers en ondernemers in ons dorp;dat de inwoners van onze gemeente en de
ondernemers de komende jaren door andere tekorten reeds te maken krijgen met een
significante stijging van de woonlastenVerzoekt het college:in 2022 het wegvallen van
deze verminderde belastinginkomst (€ 155.000) éénmalig te dekken uit de reserves;voor
de jaren daarna ruimte in de begroting te vinden om haar uitgaven in overeenstemming
te brengen met de als gevolg van de afschaffing van deze belasting verminderde
inkomsten;om bij het overleg met partijen die dergelijke belasting afdroegen en hebben
doorbelast, de doorberekening van de precariobelasting onmiddellijk te doen stoppen en
aantoonbaar in mindering te brengen op de rekening aan ondernemers en bewoners van
ons dorp.  En gaat over tot de orde van de dag.Ondertekend door Herman Verweij VVD
en Teus Stam CU

Titel: Motie Uitstellen programma coördinator CDA
Type: Algemeen
Status: Aangenomen
Indieners: 
De raad van de gemeente Alblasserdam in vergadering bijeen op 8 juli 2020 gehoord de
beraadslaging;Overwegende:Dat het financieel perspectief voor 2021 niet goed is;Dat er
veel onduidelijkheid bestaat richting het rijk voor de financiële tekorten op het sociaal
domein;Dat het vernieuwde gemeentehuis ook zonder een programma coördinator
welkome en drukbezochte aanwinst kan worden in ons dorp.Verzoekt het college:De
gelden bestemd voor de programma coördinator voor het vernieuwde gemeentehuis niet
aan te wenden en de opbrengst hiervan ten gunste te laten komen van de algemene
middelen ter dekking van de structurele tekorten; en gaat over tot de orde van de
dag.Ondertekend door Arco Strop CDA

Bespreekstukken

22 Raadsvoorstel Jaarstukken 2019 (2590839)
Besluit
Bij het vaststellen van de agenda werd geconstateerd dat de controlewerkzaamheden
door de accountant nog niet zijn afgerond. De jaarstukken kunnen derhalve niet worden
behandeld in deze vergadering. Zodra de accountant zijn werkzaamheden heeft
afgerond zal een datum worden bepaald om de stukken te kunnen behandelen. Wellicht
vindt dit tijdens het zomerreces plaats.

23 Motie vreemd aan de orde van de dag
Besluit
De motie wordt na een voorstel van orde van de voorzitter, behandeld ná de doorlopende
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lijst ingekomen stukken.
De motie wordt niet gesteund door de andere fracties en na beraadslaging in de raad
wordt de motie ingetrokken.

Titel: Motie Afschaffen Verhuurdersheffing PvdA
Type: Algemeen
Status: Ingetrokken
Indieners: 
De raad van de gemeente Alblasserdam in vergadering bijeen op: 8 juli 2020 Constateert
dat in deze tijden van woningnood het onverantwoord is dat  bovengenoemd geld niet
ingezet wordt voor de bouw van nieuwe huizen;woningcorporaties een voortrekkersrol
hebben bij de transitie van de bebouwde omgeving en het leefbaar houden van dorp,
stad en platteland;woningcorporaties een verhuurdersheffing van het rijk moeten betalen
over de waarde van (sociale) huurwoningen;de heffing destijds als crisisheffing tijdens de
laatste crisis is ingevoerd om inkomsten voor het rijk te genereren;deze heffing nog
steeds geheven wordt terwijl de financiële positie van het rijk aanmerkelijk verbeterd
is;Nederland het enige land is in de EU dat ten koste van de huurders en het klimaat
verdient aan de sociale volkshuisvesting;Woonkracht 10 ook reeds via de eigen kanalen
bezwaar maakt tegen de verhuurdersheffing. Overwegende dat:uit informatie van
Woonkracht 10 uit naam van Sander Berkelmans, blijkt dat er jaarlijks totaal 73,4 miljoen
Euro aan huuropbrengst wordt ontvangen;jaarlijks maar liefst (2019) € 8,337 miljoen Euro
aan verhuurdersheffing wordt betaald (voor Alblasserdam ging het in 2019 om een
verhuurderheffing van € 1,977 miljoen);dit gelijk staat aan 11,4 % van de totale jaarlijkse
huuropbrengst van Woonkracht 10;woningcorporaties door de heffing minder kunnen
investeren in nieuwbouw, leefbaarheid, verduurzaming en het betaalbaar houden van de
huurprijzen;gezien de huidige woningtekorten het erg belangrijk is dat er meer sociale
huurwoningen bijgebouwd worden;de verlaging van de CO2 uitstoot eerder behaald kan
worden als de sociale huurwoningen worden verduurzaamd; de isolatiemaatregelen van
het huidige woningbestand een belangrijke terugdringing van de CO2 uitstoot
bewerkstelligt en een verlaging van de stookkosten voor de huurders;huurders door de
heffing nadelige financiële gevolgen ondervinden door het niet uitvoeren van
duurzaamheidsregelingen in de sociale woningbouw of door verhoging van de
huurprijzen.Verzoekt het college:Bij het rijk aan te dringen op het afschaffen van de
verhuurdersheffing om bovengenoemde redenen;Aan de Zuid-Hollandse gemeente en
de VNG het dringende verzoek te doen om eveneens bij het rijk aan te dringen op
afschaffing van de verhuurdersheffing.En gaat over tot de orde van de dag.Indiener Wim
van Krimpen

Sluiting

24 Sluiting
Besluit
De voorzitter complimenteert alle fracties voor hun bijdragen en het werk van de
afgelopen periode.
De voorzitter kondigt aan dat de vergadering over de Jaarstukken mogelijk digitaal zal
plaatsvinden in het zomerreces. Via het presidium wordt de raad nader geïnformeerd.
De voorzitter wenst iedereen goede weken toe en hoopt iedereen na het reces weer in
goede gezondheid te treffen en sluit de vergadering.
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